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     KECSKEMÉT MEGYEI JOGÚ VÁROS  

ÖNKORMÁNYZATA KÖZGYŰLÉSÉNEK 

Kulturális Bizottsága 

6000 Kecskemét, Kossuth tér 1. 

_______________________________________________________________________ 
18870-6/2024. 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 

Kulturális Bizottsága 

  2024. december 9-én megtartott üléséről 

 

 

Az ülés helye:     Városháza 

   Kecskemét, Kossuth tér 1.  

 

Az ülés időtartama:  13 órától –  13.30  óráig 

 

Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint.  

 

 

 

Dr. Papp Zoltán:  

Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, a 7 fős bizottságból - Lévai Jánosné távolléte mellett - 6 fő 

jelen van, a testület határozatképes.  

Javasolja, hogy a napirendi pontokat a kiküldött meghívó szerinti sorrendben tárgyalják meg. 

Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e módosító javaslat az ülés napirendjére vonatkozóan? 

Megállapítja, hogy módosító javaslat nem hangzott el. 

Megkérdezi, ki ért egyet a kiküldött napirenddel? 

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság a javaslatot elfogadta, és az ülés napirendjére 6 igen, 

0 nem, 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

18/2024 .(XII.9.) KltB. számú határozat 

Az ülés napirendje  

 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város önkormányzata Közgyűlésének Kulturális Bizottsága az ülés 

napirendjére az alábbi határozatot hozta: 

 

 

1. Településképi rendelet felülvizsgálatának elindítása 

Előterjesztő: Nemcsik Mátyás, a FVB elnöke 

(A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés 2. sorszámmal szerepel.) 

 

2. Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025. évi költségvetésének 

megalapozása 
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Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester   

(A Közgyűlés napirendjén az előterjesztés 3. sorszámmal szerepel.) 

 

Értesítendő: 

1. Bizottság tagjai 

2. Irattár 

 

 

 

1. Napirend 

Településképi rendelet felülvizsgálatának elindítása 

 

 

Dr. Papp Zoltán:  

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat. Megkérdezi, hogy kérdés, hozzászólás, módosító 

javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

 

Hahn-Tapodi Zsuzsanna: 

Az előterjesztés tartalmazza, hogy  2024. október 1-étől a településképi rendeletek  a reklámok és 

reklámhordozók elhelyezésére vonatkozó szabályait nem lehet alkalmazni, mivel a Kormány kapott 

felhatalmazást arra, hogy rendeletben állapítsa meg a reklámhordozók elhelyezési módjára, 

megjelenési formájára vonatkozó szabályokat. 

Megnézte az ide vonatkozó törvényt, amely  a korábbi jogszabályoknál sokkal szigorúbb 

szabályokat  tartalmaz. Megkérdezi, a jövőben ki és hogyan fogja majd eldönteni, hogy az egyes 

reklámhordozók, reklámfelületek beleillenek-e a városképbe? Itt elsősorban az úgynevezett city 

lights reklámfelületekre gondol. Amennyiben kiderül, hogy egyes reklámfelületek nem 

megfelelőek, akkor ezekről ki fog dönteni? 

Ha jól tudja, a korábban kihelyezett reklámhordozók  kérdését a helyi tervtanács nem tárgyalta, tehát 

már korábban is úgymond a fejük felett döntöttek. 

 

Borbélyné Balogh Katalin: 

Korábban a településképnek a védelme osztott hatáskörben volt. Örökségvédelmi kérdésben az 

Örökségvédelmi hatóság döntött, aki amennyiben arra szükség volt, az eljárásba bevonta a helyi 

tervtanácsot is.  A helyi településképi eljárásokban pedig, ahol az önkormányzati rendelet 

kötelezővé tette, ott a települési tervtanács tárgyalta az ilyen ügyeket. 

Az új törvényi szabályozás valóban nagyon szigorú és kategorikus, kivonta az önkormányzatok 

hatásköréből a reklámeszközökkel kapcsolatos eljárásokat. Erre tekintettel az önkormányzati 

rendelet most már nem tartalmazhat eljárásokra és településképi követelményekre vonatkozó 

előírásokat. 

A 2024. október 1-jén elfogadott építészeti törvényben előírtakat a helyi rendeletben le kell követni. 

A jogszabály felhatalmazó részében látható, hogy lesz majd egy eljárási rendelet, amely a 

kormányhivatal munkáját fogja segíteni. Ennek a tartalmi elemeit  még nem látják. 

 

Hahn-Tapodi Zsuzsanna: 

Amennyiben valaki a jövőben a kihelyezett reklámhordozókkal kapcsolatban panaszt akar tenni, 

hova fordulhat, hol tud majd panaszt tenni? 

 

Borbélyné Balogh Katalin: 

A Bács-Kiskun Vármegyei Kormányhivatal felé kell majd jelezni. 

 

 



3 

 

Hahn-Tapodi Zsuzsanna: 

Az épületek szintjeinek számára  vonatkozó és a kerítések építésével kapcsolatos építési 

követelmények is változni fognak, viszont erre vonatkozóan részleteket nem talált a jogszabályban.  

 

Borbélyné Balogh Katalin: 

A rendelet módosítás részleteit még most fogják kidolgozni. Amikor ez kész lesz, akkor tudnak 

majd szövegszerűen indoklásokkal együtt részletes szakmai tájékoztatást adni. 

 

Dr. Papp Zoltán:  

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet a határozat-tervezettel?  

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.) 

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 4 igen, 2 nem, 0 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

19/2024 .(XII.9.) KltB. számú határozat 

Településképi rendelet felülvizsgálatának elindítása 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kulturális Bizottsága megtárgyalta 

a Fejlődő Város Bizottság 20312-1/2024. számú előterjesztését és az alábbi határozatot hozta: 

 

A bizottság a fenti tárgyban készített közgyűlési előterjesztést a közgyűlés számára elfogadásra 

javasolja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dr. Papp Zoltán bizottsági elnök 

 

Értesítendő: 

1. Bizottság tagjai 

2. Dr. Gajdácsi Zoltán főmérnök, a Mérnöki Iroda vezetője 

3. Borbélyné Balogh Katalin, a Várostervezési Osztály vezetője 

4. Irattár 

 

 

2. Napirend 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025. évi költségvetésének megalapozása 

 

 

Dr. Papp Zoltán: 

Röviden ismerteti az előterjesztésben leírtakat. Megkérdezi, hogy kérdés, hozzászólás, módosító 

javaslat van-e a bizottság tagjai részéről? 

 

Hahn-Tapodi Zsuzsanna: 

Megkérdezi, hogy a kulturális ágazatnak a bérek rendezésére, a megnövekedett energiaárak 

finanszírozására és az inflációra is tekintettel,  elegendő lesz-e a 7.35 %-os emelés? 
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Az anyagból az is látszik, hogy a többi ágazat százalékosan sokkal magasabb, 13%-kal több 

támogatást kapott, mint tavaly. 

Jelzi, nem találta meg az előterjesztésben, hogy a gazdasági szervezetek, alapítványok  milyen 

összegű önkormányzati támogatásban részesülnek. Ezek hol, melyik soron találhatóak? 

 

Bán János: 

Az egyes költségvetési  sorokat megismerve azt látta, hogy minden intézmény számára biztosított a 

jövő évi működés. A legfontosabb szempont az volt, hogy garantált legyen az a minőség, amit eddig 

megszoktak. Természetesen az alapítványok támogatását is tartalmazza a költségvetés, azt most 

nem tudja megmondani, hogy pontosan melyik soron. 

Érdemes figyelembe venni, hogy az olyan intézményeknél, ahol önkormányzati és állami támogatás 

is létezik, ott évről évre egyre nagyobb önkormányzati támogatást kell biztosítani, tekintettel arra, 

hogy az állami támogatás összege nem nő. Ez természetesen egyre nagyobb terhet ró az 

önkormányzatra.  

Azt is tudni kell, hogy a hivatal kollégái minden egyes igényt végigbeszéltek az  

intézményvezetőkkel. 

Az a százalék, ami az anyagban szerepel, egy olyan kompromisszumos megoldás, amely jelen 

pillanatban maximálisan biztosítja a működést. 

Az intézményrendszerrel kapcsolatban a cél egy hosszútávú koncepció kidolgozása. Szeretnék 5-

10 éves távlatban látni, hogy mi a célunk ezekkel az intézményekkel. 

Ez a költségvetés garancia arra, hogy a kulturális intézmények működőképesek legyenek, és azt a 

magas szakmai színvonalat tudják folytatni, amit eddig megszoktunkk tőlük.   

 

Hahn-Tapodi Zsuzsanna: 

A sajtóban olyan híreket lehetett olvasni, hogy Cseke Péter direktor úr elmegy a Kecskeméti Katona 

József Színházból. Megkérdezi, mi lesz akkor a színházzal? 

 

Dr. Papp Zoltán: 

Ez a kérdés nem tartozik szorosan a napirendhez, megjegyzi, igazgató úr távozásáról nincs 

tudomása. 

Megkérdezi Cseke Péter igazgató urat, kíván-e erre reagálni? 

 

Cseke Péter: 

Polgármester asszonnyal és alpolgármester úrral egyelőre abban maradtak, hogy rövidesen tartanak 

majd egy sajtótájékoztatót, ahol sok mindent el fog mondani ezzel kapcsolatban. Az újságban 

megjelentekkel kapcsolatban jelzi, hogy bulvár jelleggel jelent meg információ róla. 

Annyit szeretne most csak elmondani, hogy az Erkel Színház  a jövőben nonprofit kft-ként  fog 

működni, amelynek az ügyvezető igazgatója Szente Vajk lesz, akit eddig is segített és a jövőben is 

segíteni fog. 

 

Bán János: 

Minden kecskeméti lakosnak az az érdeke, hogy a  színház a jövőben is úgy tudjon majd működni, 

ahogy eddig. Az ehhez szükséges megoldást meg fogják találni. Leszögezi, nem arról szól ez a 

történet, amiről az első hírek címei beszámoltak.  

 

Hódi  Zsuzsanna: 

Megkérdezi, hol találja meg a költségvetésben a Hírös Agórára, a Kecskeméti Televízióra és a többi 

kulturális intézményre vonatkozó pontos támogatási előirányzatokat? 

 

Varga Miklós: 

A költségvetési rendeletben, amelyet a héten fognak kipostázni, mindent meg fognak találni, ami 
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eddig kérdésként felmerült. A Hírös Agóra előirányzata például a kulturális szervezetek támogatása 

soron lesz majd látható. 

 

Dr. Papp Zoltán: 

Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem hangzott el.  

 

Megkérdezi a bizottság tagjait, ki ért egyet a határozat-tervezettel?  

(Szavazáskor 6 bizottsági tag tartózkodott az ülésteremben.  

 

Szavaztatást követően megállapítja, a bizottság 4 igen, 1 nem, 1 tartózkodással az alábbi 

határozatot fogadta el: 

 

20/2024 .(XII.9.) KltB. számú határozat 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2025. évi költségvetésének megalapozása 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kulturális Bizottsága megtárgyalta 

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 19.819-1/2024. ügyszámú előterjesztését, és az alábbi 

határozatot hozta: 

 

A bizottság a fenti tárgyban készült közgyűlési előterjesztést a közgyűlés számára elfogadásra 

javasolja. 

 

 

Értesítendő: 

1. Bizottság tagjai 

2. Szemereyné Pataki Klaudia polgármester   

3. Varga Miklós, a Gazdálkodási és Intézményüzemeltetési Iroda vezetője 

4. Hupkáné Pesti Zsuzsanna, a Költségvetési és Intézményüzemeltetési Osztály vezetője 

5. Irattár 

 

 

Dr. Papp Zoltán: 

Megállapítja, hogy a bizottság a mai munkáját befejezte. Megköszöni a részvételt és az ülést 13.30 

órakor bezárja.  

 

 

 

 

K. m. f . 

 

 

         Hódi Zsuzsanna s.k.                             Dr. Papp Zoltán s.k. 

    társelnök                                                  elnök   


